
 

 

 

 

 

 

 

Referat fra møte i temagruppe kommunalteknikk 

Tid: 07.12.2022, 10:00 – 13:00.   
Sted: Lørenskog,  
 
Til stede:   

Tor Kristian Bogstrand, Nittedal (leder) 
Jan Erik Bøgeberg, Lillestrøm 
Erik Borander, Nannestad 
Linda A. Grimsgaard, Rælingen 
Anton Plochik, Lørenskog 

 
Deltok via Teams:  

Line Gustavsen, daglig leder vannområde (referent) 
 

Forfall:   
Cecile Raasok, NRA  
Toril Giske, Oslo kommune 
Kari-Anne S. Gorset, Lunner 
Veronica Koster, Gjerdrum 
Rita Romsås Fjeldberg, Ullensaker 
Anette Strømme, Statsforvalteren Oslo og Viken 
 

Ved behov:  Trygve Rognstad, Gran         

   

 

Saksliste  
Sak nr.   Innhold Ansvar/frist  

23/22 Innkalling, dagsorden og saker til eventuelt   
  
• Godkjenning av innkalling og dagsorden  

  
Vedtak: Innkalling og dagsorden godkjennes.  

 

24/22 Kildesporing i Lørenskog v/Matthew Paul Winterbourne og Bjørn Martin 

Nymann 

 
- I hovedplan VA og vannmiljø for perioden 2020-2035 er kildesporing oppført 

som en del av hovedstrategiene. 

- Lovhjemmel for pålegg: Forurensningsloven §§ 22, andre ledd. 

- Bruker ArcGIS og Feeldmaps. Henter ledningsnettet fra Gemini. Men Gemini 

henter ikke noe fra ArcGis. Fordel med å bruke ArcGIS er at de har laget 

kartet selv og kan ha flere fargekoder og mer informasjon. Samt at man kan 

endre kartet etter hvert som man får erfaring om hva som fungerer. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



- Gemini har ofte feil, så når de oppdager at for eksempel et utløp ikke er der 

Gemini sier det skal være, rettes dette opp i Gemini. 

- Også helt nye hus har feilkoblinger. 
- Mye er alt kartlagt, og en god del har blitt rettet opp eller står på tur for å 

rettes opp. 
 

Vedtak: Informasjonen tas til orientering 

25/22 Orienteringer 
 

- 25/22-01 Pilotprosjekt på naturbaserte erosjonssikringsmetoder 
o Pilotområdene har nå blitt valgt ut, og det er valgt ut ett område i 

hvert av de tre deltagende vannområdene. I Leira-Nitelva er det et 
område ved Ulvedalsbekken i Lillestrøm kommune som er valgt ut. 

- 25/22-02 Vannområdets budsjett 2023 
o Vannområdets budsjett for 2023 er noe strammere enn tidligere, 

noe som betyr at det er mindre rom til å få gjennomført ulike 
prosjekter der vi ikke får støtte fra for eksempel Statsforvalteren 
eller Miljødirektoratet. 

- 25/22-03 Tiltakslister til kommunenes rapportering for 2022 
o Tiltakslistene vil i 2023 bli av et enklere format, mer ett uttrekk fra 

Vann-Nett. Dette fordi vi venter på en rapporteringsmal fra 

vannregionmyndigheten samt endringer i Vann-Nett.  

- 25/22-04 Spørsmål rundt vannområdets mandat og styringsgruppas 
vedtaksmulighet 

o En av vannområdets kommuner har stilt spørsmål vedrørende 

vannområdets mandat, og ønsker at mandatet tas opp til ny 

behandling. Det vil bli en sak for styringsgruppa på dette i 2023 hvor 

de må bestemme om det skal tas en ny runde med mandatet eller 

om det beholdes slik det er nå. 

- 25/22-05 Kartlegging av avrenning fra skytebaner 
o Utkast til rapport har kommet. Det er ikke så ille som fryktet, men 

det er spesielt to/tre baner som trenger ekstra tiltak. Dette er Varpet 

i Nittedal, Stilla i Lillestrøm og Ulvedalen i Gjerdrum. 

o Ferdig rapport vil sendes ut til alle. 

- 25/22-06 Presentasjoner fra nasjonal vannforvaltningskonferanse 
o Presentasjonene ligger nå ute på nett, og de vil også lastes opp i 

vannområdets Teams. 
- 25/22-07 Status båtseptikanlegg 

o Lillestrøm og Rælingen kommuner har nå vedtatt finansiering. 
Enebakk har lagt det inn i budsjettet sitt, men ikke hatt en egen sak 
på dette. Indre Østfold kommune har ikke behandlet saken da de 
ligger litt etter, men regner med at det blir uproblematisk å få det på 
plass på nyåret.  

o Det ser altså ut til at prosjektet kan gå fremover som planlagt. 
- 25/22-08 Aktuelle seminarer fremover: 

o 08.12.22: Plast i vannmiljøet. Kilder, overvåking, analysemetoder 
o 18.01.23: Eutrofistatus i norske vassdrag – har tiltakene fungert? 

 

Vedtak: Informasjonen tas til orientering  

  

 
 
 

https://vannforeningen.no/foredrag/plast-i-vannmiljoet-kilder-overvaking-og-analyser/
https://vannforeningen.no/foredrag/18-01-2023-eutrofistatus-i-norske-vassdrag-har-tiltakene-fungert/


26/22 Gjennomgang av aktuelle referater 

 

Referatene fra møter i administrativ gruppe (10.10.2022) og styringsgruppa 

(17.10.2022) ble gjennomgått. 

 

Vedtak: Informasjonen tas til orientering 

 

 
 
 
  

27/22 Valg av leder av temagruppa for 2023 

Oslo kommune stod for tur til å være leder av temagruppa, og har takket ja til å 

ta vervet. De neste årene står følgende kommuner for tur: 

 

2024: Ullensaker 

2025: Nannestad 

2026: Lunner 

 

Vedtak: Oslo kommune, v/Toril Giske, velges som leder av temagruppa for 2023. 

 
 
 
 
 
 
 
 

28/22 Qgis og spredt avløp 

 

Qgis er et gratis gis-program som har mange nyttige funksjoner. Daglig leder har 

nå begynt å lære seg programmet, og først for tur står kart over spredt avløp i 

kommunene.  

Daglig leder trenger koordinater og anleggstype, gjerne også årstall for anlegg, 

om det har vært et gammelt anlegg der som har blitt tilknyttet offentlig nett, og 

gjerne årstall for tilknytning. Dataene kan sendes som excel-, csv-, eller shapefil. 

 

Frist for å sende dataene over til vannområdet er 20. februar 2023. 

 

Vedtak: Alle kommunene sender over sine data til vannområdet innen 20. 

februar 2023. 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Alle/20.02.23 

29/22 Prosjekter 2023 

 

Det er ønskelig med bedre kartgrunnlag for tilstand i bekker, vil gi bedre oversikt 

for å legge bedre føringer i hovedplaner.  

Det er ønskelig å følge opp kildesporing. Anton skriver ned sine tanker rundt 

temaet, og det blir en sak på neste møte. 

Digitale løsninger:  

- Hver kommune kan vise frem hvilke løsninger de bruker og nevne hva som er 

bra/negativt med løsningen.  

- Det er også interessant å se på hvordan meldingstjenestene er i de ulike 

kommunene. Hvordan meldingstjenestene i kommunen er er også 

interessant å se på.  

- Alle melder inn hvilke løsninger de i dag benytter til daglig leder som lager en 

oppsummering og «plukker ut» noen til å presentere de ulike løsningene. 

Vedtak: Temaer for 2023 blir blant annet kildesporing og digitale løsninger. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Alle/1. mars 2023 



30/22 Runde rundt bordet 

 

Rælingen:  

- Prøver å fullføre temaplan for vann og vannmiljø på nyåret 2023. 

Investeringsplan for de neste 12 årene ligger der.  

Lillestrøm:  

- Vedtatt politisk ny hovedplan for vann.  

- Fått purring i forhold til Oslofjordplanen, det har blitt sendt ut noe, men det 

manglet flere ting.  

- Kildesporingsteam har blitt ansatt. Kjøper inn utstyr osv. 2023 blir første 

aktive sesong. Alt nå er det forespørsler. Veldig nyttig å få på plass.  

- Planlagt stort felles tilsynskontor på Øvre Romerike.  

- Driftsassistansen, Nes kommune. Det er visstnok stiftet, men det kunne vært 

en fordel med ett stort kontor.  

Innspill/kommentarer fra andre: 

- Ullensaker har sitt oppe og går, men personell utfordringer.  

- Nannestad ønsker kanskje sitt eget, men at man har et interkommunalt 

samarbeid, men ikke et interkommunalt selskap.  

- TK ønsker en mer fullstendig løsning. Men det ser ut til at det har stoppet 

opp. 

Nittedal:  

- Begynt med jakten på fremmedvann (prosjekt). Har et par mann som skal 

jobbe med dette for å finne ut hvor det lekker inn på avløpsnettet.  

- Skal i gang med ny hovedplan. Viktig fokus fremover, ønsker å fokusere på 

enda bedre data. Analyser skal ligge til grunn for hovedplan.  

- Pålegg fra Mattilsynet om å utarbeide lekkasjereduksjonsplan.  

- Spredt avløp: få bedre oversikt over anlegg og tilstand. Og tilstanden til 

resipientene rundt som kan være påvirket av spredt avløp.  

- Alt klart og ferdig på Li, men ikke formelt avsluttet.  

Nannestad:  

- Planverket jobbes med – skal være snart klart. 

-  Avkloakkering – en god del får pålegg om tilknytting – Leiravassdraget. 

- Jobber med å sende pålegg og varsel om det på spredt avløp. Spennende å 

se når de kommer i mål. Ikke så mye eksisterende som kommer til å bli 

tilknyttet da det er så spredt mellom det som står igjen. Da må det bli 

utbygging om det skulle bli mer tilknytting.  

Lørenskog:  

- Lokaleforskrifter er vedtatt og klare til å ta i bruk.  

- Ønsker å starte en kartleggingsjobb for alle fettutskillere og oljeutskillere på 

nyåret. Mange næringsbedrifter hvor de fleste ikke har påslippstillatelse. 

Egen person som skal jobbe med dette. Tanken er å sende ut et 

spørreskjema. Skal benytte Volues sin løsning.  

 



- Jobber med rensedammen i rådhusparken. Må rense den.  

- 50, 60 enheter med spredt avløp så må velge hvordan tilsyn skal 

gjennomføres. Kjøpe tjeneste? 

- Reviderer beredskapsplaner for vann og avløp. 

Vedtak: Informasjonen tas til orientering 

31/22 Møteplan 2023 
  
- Januar 
- Mai 
- September 
- Desember 
 
Neste møte legges til Nannestad. 
Vedtak: Møteplanen godkjennes og neste møte blir i Nannestad 

   

 
Eventuelt  
 
Det var ingen saker til eventuelt 

  

 


